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Grensoverschrijdend gedrag in de sportsector  -  Uittreksel strafregister 569-2

Na een reeks verontrustende getuigenissen over seksueel misbruik in de sportwereld 
richtte het Vlaams Parlement tijdens de vorige legislatuur een bijzondere commissie op 
die zich moest buigen over grensoverschrijdend gedrag in de sport. Na de wereldwijde 
#MeToo-getuigenissen werd die commissie ook uitgebreid naar andere beleidsdomeinen.

De commissie sloot in juni 2018 haar werkzaamheden af met een pakket aan 
maatregelen dat grensoverschrijdend gedrag moet voorkomen en aanpakken. Concreet 
ging het over een voorstel van resolutie (stuk 1629 (2017-2018) - Nr. 1) waarin 12 
aanbevelingen met betrekking tot verschillende beleidsdomeinen waren opgenomen en 
die werd goedgekeurd tijdens de plenaire vergadering op 4 juli 2018.

Een van de aanbevelingen in deze resolutie betreft het verplichten van het uittreksel van 
het strafregister 569-2, het model bestemd voor het uitoefenen van een activiteit in 
contact met minderjarigen (artikel 569, tweede lid, van het Wetboek van Strafvordering), 
voor werknemers die in loondienst zijn of als zelfstandige werken én die een 
verantwoordelijkheid dragen over minderjarigen.

In bepaalde sectoren (onderwijs- en welzijnsinstellingen) werd dit zogenoemde ‘attest 
van goed gedrag en zeden’ al verplicht opgevraagd wanneer mensen 
verantwoordelijkheid dragen voor minderjarigen. In de resolutie werd gevraagd dit uit te 
breiden voor professionele medewerkers in alle sectoren.

1. In hoeverre werd deze aanbeveling reeds omgezet in praktijk binnen de sportsector?

2. Indien dit nog niet is gebeurd, op welke manier zal de minister hier werk van 
maken?

Gelijkaardige vragen werden gesteld aan de ministers Jan Jambon (98), Ben Weyts 
(225), Benjamin Dalle (61).



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND

ANTWOORD 
op vraag nr. 225 van 8 januari 2020 
van KATRIEN SCHRYVERS 

In een mededeling aan de Vlaamse Regering van 12 december 2018 werd door de destijds 
bevoegde ministers gemeld dat – gezien de situatie in de verschillende beleidsdomeinen 
verschilt – in een eerste fase geopteerd werd voor het opmaken van een inventaris, zowel 
feitelijk als juridisch. In het voorjaar 2019 werd door een ambtelijke werkgroep een eerste 
oplijsting gemaakt. Voor sport bleek daarbij dat het invoeren van deze maatregel in de 
bestaande regelgeving niet zo effectief is vermits de sportdecreten in eerste instantie 
gericht zijn op de federaties en koepelstructuren en daarmee niet alle werknemers en 
zelfstandigen tewerkgesteld in de sport vatten. In de praktijk blijkt dat verschillende 
organisaties in de sport met het uittreksel werken. Zo vragen sportdiensten of lokale 
besturen het uittreksel vrij courant op bij aanwervingen en voorzien sportfederaties op 
eigen initiatief reeds zelf in aanbevelingen of verplichtingen naar hun clubs of leden. 
Sportwerk Vlaanderen vraagt het uittreksel voor de vaste lesgevers, sportclubtrainers en 
–ondersteuners. Daarbij is het ook belangrijk te vermelden dat de federaties, ondersteund 
door ICES, werk maken van een breed integriteitsbeleid, tot op het niveau van de clubs.  

In lijn met het regeerakkoord wil ik, onder impuls van de minister van Welzijn en samen 
met de verschillende vakministers, verder werken aan initiatieven om zowel de fysieke, 
psychische als seksuele integriteit te beschermen. Ik kijk ook uit naar de samenwerking 
met de Vlaamse minister bevoegd voor Justitie en Handhaving, die in haar beleidsnota een 
Vlaams actieplan tegen seksueel geweld aankondigt. Vermits de draadwijdte van de 
aanbeveling in de resolutie algemeen geformuleerd werd, lijkt eerder een 
beleidsdomeinoverschrijdend initiatief nodig als dit van elke werknemer of zelfstandige die 
verantwoordelijkheid draagt over kinderen zou worden gevraagd.


